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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  ordinare a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu-Mure ş  din data de  18  decembrie   2014 

 

 

S-a prezentat sinteza procesului-verbal al şedinţei ordinare din data de 27  
noiembrie  2014. 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 21 consilieri. Absentează 
d-nii consilieri  Sabău Pop Olimpiu şi Popa Marius. 

Dl. viceprimar Maior:  - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-mi să 
deschid lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, din data de 
18 decembrie  2014.  

Dl. viceprimar Peti: - bună-ziua, în primul rând permiteţi-mi să vă rog să avem 
un moment de reculegere în memoria d-lui Bereczi Boldizsar care a trecut în nefiinţă zilele 
trecute şi căruia îi datorăm o mare parte din dezvoltările de la Grădina Zoologică. Când am 
avut ultima discuţie cu reprezentanţii grădinilor zoologice din Europa, dânşii mi-au spus că 
imaginea unui oraş este reprezentată de Grădina Zoologică. Aşa cum se prezintă o grădină 
zoologică într-un oraş mare din Europa, aşa este şi imaginea oraşului, şi de aceea este 
foarte important să ţinem de această infrastructură, acest patrimoniu foarte important  
pentru oraş. 

Se ţine un moment de reculegere. 
Aşa cum v-am obişnuit de anul trecut, am insistat să fac un fel de statistică asupra 

activităţii desfăşurate în consiliul local, şi să  premiez eu în nume personal colegii sau 
colegele care au avut o activitate remarcabilă în acest an. M-am pregătit şi cu nişte mici 
cadouri. Este un cadou, în primul rând de la oameni speciali care sunt la fel ca noi, dar de 
câte ori avem prejudecăţi, nu merită aceşti oameni să-i privim, pentru că sunt la fel de 
valoroşi ca şi noi. Este vorba despre Fundaţia Alpha Transilvană care a realizat acele 
cadouri minunate.  

În al doilea rând, eu cred, domnule primar, în sloganul adoptat de Primăria Tîrgu-
Mureş,  “Tîrgu-Mureş – Oraş al armoniei, nu al conflictelor”. Deoarece cred în acest 
slogan, am făcut numeroase demersuri în acest sens, chiar de anul trecut când am împărţit 
colegilor români colinde maghiare, iar colegilor maghiari colinde româneşti, am iniţiat 
cursuri de limba maghiară pentru toţi cei interesaţi şi există interes, din ce în ce mai multe 
grupe trebuie să pregătim şi să începem, pentru că foarte mulţi târgumureşeni români 
doresc să cunoască limba celeilalte comunităţi şi chiar să trăim împreună şi nu o 
comunitate lângă cealaltă. În acest sens am avut şi acel demers cu aparatul simultan de 
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traducere care sper ca în viitorul apropiat să se rezolve, dar vin în sprijinul dv. al celor care 
nu cunoaşteţi limba maghiară, şi un cadou este un dicţionar român - maghiar şi maghiar 
român, iar colegii din UDMR au primit un roman de la un scriitor român, în limba română 
şi sper să-l citească de Crăciun. Aş dori să ofer şi luaţi ca şi tichet cadou din partea noastră  
toţi consilierii care doresc să înveţe limba maghiară chiar la nivel de bază sau de 
comunicare, le ofer gratuit astăzi dacă se înscriu astăzi, gratuit să urmeze aceste cursuri.  

Ceea ce am vrut să spun, am o statistică, am luat în considerare patru aspecte 
prezenţa la şedinţe, respectiv la şedinţele comisiilor, numărul de proiecte de hotărâri 
promovate, respectiv câte au fost aprobate, numărul luărilor de cuvânt, respectiv dacă a fost 
preşedinte de şedinţă şi cu câte amendamente a contribuit la îmbunătăţirea câtorva proiecte 
de hotărâri. Anul trecut vreau să vă reamintesc că am premiat pe colegul nostru – dl. 
viceprimar Maior Claudiu, respectiv la data accea, d-na Ciotlăuş Ionela. Anul acesta s-a 
răsturnat situaţia în mod fericit şi reprezentantele sexului frumos au venit în faţă şi cele trei 
doamne care ne onorează cu prezenţa în Consiliul local au dat dovadă de mult 
profesionalism şi mult echilibru şi în primul rând aş dori să-i mulţumesc d-nei Ioana 
Roman pentru că nu numai că este o prezenţă plăcută şi remarcabilă în cadrul nostru, dar 
întotdeauna când am avut ambiţii de rea credinţă, atunci imediat a punctat şi ne-a adus 
înapoi la lucrurile normale. La fel, d-na Karacsony Erdei Etel este o prezenţă plăcută şi 
remarcabilă, s-a remarcat şi în domeniul utilizării şi folosirii limbii materne a insistat şi 
pentru achiziţionarea aparatului de traducere simultană şi sper să o ţină tot aşa, eu îi 
mulţumesc şi dânsei. Nu în ultimul rând, d-na Cristina Ligia Someşan de care eu mă bucur 
foarte mult că face parte din echipa consiliului local. Cele trei doamne vor fi premiate anul 
acesta, pe baza activităţii desfăşurate şi nu am vrut să las la urmă, dar desigur că vreau să 
mulţumesc pe această cale echipei cu care am lucrat anul acesta, d-lui viceprimar Claudiu 
Maior şi d-lui Primar Florea, alături de care aş dori să putem face şi mai mult anul viitor 
pentru comunitatea locală, să putem dezvolta infrastructura oraşului, aşa cum se aşteaptă 
cetăţenii  şi mai sunt şi alte lucruri, la spaţii verzi, indicatoare bilingve, dar nu aş dori să 
stric acum atmosfera festivă şi vreau să vă mulţumesc, aş dori să mulţumesc şi 
reprezentanţilor mass-media  care au fost alături  de noi şi au contribuit la informarea 
eficientă  a publiculului  şi nu în  ultimul rând, mulţumesc târgumureşenilor că ne-au fost 
alături şi anul acesta. 

 Dl. viceprimar Maior:  - mulţumim, şi dacă anul acesta au fost premiate trei 
doamne, sper ca nul viitor să fie trei doamne şi trei domni. 

Dl. consilier Moldovan O.: - o scurtă intervenţie, şi anume, vreau să vă aduc la 
cunoştinţă, în dosarul de şedinţă există o solicitare în format olograf, a Asociaţiei de 
proprietari nr. 28 din Municipiul Tîrgu-Mureş, formulată de preşedintele asociaţiei. 
Sintetic, ei vin cu rugămintea de a cuprinde pe lista de priorităţi în bugetul pentru 2015 
efectuarea unor lucrări de amenajare în  zona aferentă Gării C.F.R., mai exact spaţiul 
cuprins între Policlinica CFR şi Poşta de la gară, a unor lucrări de amenajare a asfaltului, 
respectiv a unui rând de parcări, deoarece s-a dovedit că spaţiul pentru parcări este 
insuficient şi de asemenea calitatea asfaltului, a trotuarelor, carosabilului este destul de 
precară. Prin urmare, e rugămintea grupului de cetăţeni constituiţi în Asociaţia de 
proprietari nr. 28.  

Dl. viceprimar Maior:  - luăm act de solicitare şi în şedinţa de buget de anul viitor 
o să cuprindem. 

Dl. consilier Bakos: - poate chiar în atmosfera aceasta festivă ar fi fost corect ca 
cineva să spună şi îmi asum eu acest lucru, datorită faptului că modul în care trăim acum, 
lucrăm împreună şi sărbătorim sărbătorile care urmează, se datorează şi celor care şi-au  
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jertfit viaţa acum 25 de ani şi cred că e momentul să amintim şi de acest eveniment, cu 
ocazia acestei şedinţe şi solicit un moment de reculegere. 

D-na consilier Roman: - mulţumesc d-lui Bakos că a avut această intervenţie, era 
unul din motivele pentru care m-am înscris eu la cuvânt, trebuia să facem azi acest gest. 
Mulţumesc d-lui Peti pentru aprecierile făcute, cuvinte mari aţi folosit şi vă mulţumesc 
frumos, cred că şi doamnele sunt de acord că ne-aţi emoţionat, în spiritul festiv şi al glumei 
o să cred că e 8 martie, nu Crăciunul. Mulţumesc în primul rând că aţi luat cadourile de la 
Fundaţia Alpha Transilvană, asta chiar înseamnă ceva pentru mine personal, sunt convinsă 
că şi pentru comunitate şi pentru cei care ştiu ce se întâmplă acolo.  

Dl. consilier Maior:  - am promis celor de la Tîrgu-Mureşul Democratic să vă 
anunţ că aveţi o informare de la dânşii, vă rog să o citiţi, a citit-o şi dl. primar. 

Ordinea de zi a şedinţei de astăzi cuprinde 19  puncte plus 6 puncte în regim de 
urgenţă. De asemenea, avem o şedinţă A.G.A. SC Administrator Imobile şi Pieţe SRL pe 
care o ţinem după ce votăm ordinea de zi. 

Supun la vot Ordinea de zi propusă. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 
 
A.G.A. -  SC Administrator Imobile şi Pieţe SRL 

 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Informare privind desfăşurarea schimbului de experienţă din cadrul proiectului 

„The American Way – Calea Americană”, organizată în S.U.A., în perioada 19 – 30 
noiembrie 2014: 

Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri. 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind mandatarea d-nei Karacsony Erdei Etel, pentru a vota 

în Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară „AQUA INVEST 
MUREŞ”, modificarea Statutului asociaţiei: 

Dl. viceprimar Maior:  - proiectul are avizul favorabil al comisiilor de 
specialitate. 

Cine este pentru? – 20 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Karacsony E.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind mandatarea d-nei Karacsony Erdei Etel pentru  a vota 

în Adunarea Generală a A.D.I „AQUA INVEST MUREŞ” aprobarea Master Planului 
revizuit pentru sectorul de apă şi canal a judeţului Mureş: 

Dl. viceprimar Maior:  - proiectul are avizul favorabil al comisiilor de 
specialitate. 

Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 1 abţinere (Karacsony E.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
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Dl. viceprimar Maior:  - o să vă rog să mai faceţi o propunere pentru art. 2 şi 
votăm după aceea. 

Dl. viceprimar Peti: - propun pe dl. Kikeli Pal. 
Dl. viceprimar Maior:  - cu propunerea care s-a făcut, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 2 abţineri  (Karacsony E., Kikeli P.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului AGA, d-na Karacsony 

Erdei Etel să aprobe documentul referitor la subiectele de pe ordinea de zi a şedinţei 
Adunării Generale a Acţionarilor din data de 15.01.2015: 

Dl. viceprimar Maior:  - proiectul are avizul favorabil al comisiilor de 
specialitate. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Karacsony E.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 5 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării licita ţiei publice în vederea 

închirierii spaţiului situat în Tîrgu Mureş Piaţa Oneşti, fn.: 
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Vă rog să faceţi nominalizări pentru comisie.  
Au fost propuşi domnii consilieri Soos Zoltan şi Gujan Lucian, iar ca suplinitori 

Maior Claudiu şi Peti Andrei. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 16 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 5 abţineri (Soos Z. şi Gujan L., Maior C., Peti A., Karacsony E.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 5 abţineri. 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea alocaţiilor bugetare pentru perioada ianuarie-

decembrie 2015 pentru asociaţiile/fundaţiile selecţionate în baza Legii nr. 34/1998 şi a 
H.G. nr. 1153/2001 cu modificările şi completările ulterioare: 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 7 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de prioritate în vederea atribuirii de 
locuinţe din fondul locativ de stat, locuinţe sociale, locuinţe pentru chiriaşi evacuabili din 
locuinţele retrocedate şi locuinţe pentru pensionari, destinate închirierii pentru anul 2015: 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 8  din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind mandatarea d-lui Horaţiu Lobonţ pentru semnarea 

Contractului pentru asigurarea unor cheltuieli de natura cheltuielilor de personal aferente 
medicilor, medicilor dentişti, asistenţilor medicali şi a cheltuielilor pentru medicamente şi 
materiale sanitare pentru baremul de dotare din cabinetele de medicină generală şi dentară 
din unităţile de învăţământ din Municipiul Tîrgu Mureş: 

Dl. viceprimar Maior:  - comisia de comerţ şi-a dat avizul cu condiţia 
achiziţionării efective de medicamente necesare cabinetelor şcolare. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 9 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al Unităţii Administrativ 

Teritoriale – Municipiul Tîrgu Mureş, pe anul 2014: 
Dl. viceprimar Maior:  - avem în mape varianta II a proiectului de hotărâre. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 20 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Jozsa T.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 10 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Contului de execuţie al bugetului Unităţii 

Administrativ  Teritoriale - Municipiul Tîrgu Mureş, pe trimestrul III 2014 : 
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 11 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului redevenţelor pentru contractele 

de concesiune ce urmează a fi încheiate în cursul anului 2015: 
Dl. viceprimar Maior:  - avem în dosare varianta II care cuprinde obiecţiile 

comisiilor de specialitate. Cu acele obiecţii, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind completarea şi modificarea Hotărârii Consiliului local 
municipal nr. 346 din 18.12.2013 referitoare la încadrarea străzilor din intravilanul 
Municipiului Tîrgu Mureş în zone de interes urban, în vederea stabilirii impozitelor pe 
clădiri şi terenuri: 

Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 13 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic 

de Detaliu – studiu de amplasament pentru construire locuinţă individuală”, str. Zeno 
Vancea, nr. 8, beneficiar – proprietar: Dogar Beniamin: 

Dl. viceprimar Peti: - avem o propunere pentru a completa aceste materiale, este 
vorba de 13, 14 şi 15 şi aş dori să rog colegii din executiv ca de acum înainte toate  
derogările de la regulamentele de urbanism să conţină următoarea completare: „pentru 
emiterea autorizaţiei de construire, proprietarii vor depune anticipat o declaraţie pe proprie 
răspundere, autentică, prin care îşi asumă orice responsabilitate în cazul daunelor provocate 
propriului imobil sau imobilelor învecinate ori domeniului public sau privat al municipiului 
Tîrgu-Mureş, rezultate din realizarea obiectivelor propuse prin prezenta documentaţie. 
Totodată prin declaraţia ce se va depune la dosar, proprietarii îşi asumă orice daună 
rezultată din realizarea investiţiei şi renunţă la orice acţiune în despăgubiri faţă de 
municipiul Tîrgu-Mureş”. 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre cu completarea 
propusă de dl. Peti, la fel şi punctele 14 şi 15. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 14 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic 

de Detaliu – studiu de amplasament pentru construire locuinţă individuală” str. Zeno 
Vancea, nr. 12, beneficiar – proprietar: Dogar Corneliu: 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre cu completarea 
propusă de dl. Peti. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 15 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic 

de Detaliu – studiu de amplasament pentru construire locuinţă individuală” str. Zeno 
Vancea, nr. 10, beneficiar – proprietar: Dogar Sorel Antoniu: 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre cu completarea 
propusă de dl. Peti. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
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Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 16 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

172/29.05.2014 referitoare la aprobarea cererii de finanţare şi a cheltuielilor aferente pentru 
proiectul „Reabilitare termică a blocurilor de locuinţe din Tîrgu Mureş – LOT VI”: 

Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Supun la 
vot proiectul de hotărâre 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 17 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

171/29.05.2014 referitoare la aprobarea cererii de finanţare şi a cheltuielilor aferente pentru 
proiectul „Reabilitare termică a blocurilor de locuinţe din Tîrgu Mureş – LOT V”: 

Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Supun la 
vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 18 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

173/29.05.2014 referitoare la aprobarea cererii de finanţare şi a cheltuielilor aferente pentru 
proiectul „Reabilitare termică a blocurilor de locuinţe din Tîrgu Mureş – LOT VII”: 

Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Supun la 
vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 19 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Actului Adiţional nr. 1 la Acordul de 

Parteneriat nr. 1 din 12.02.2014 pentru implementarea proiectului „Calea Verde spre 
Dezvoltare Durabilă”.  

Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Supun la 
vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

 
Materiale în regim de urgenţă 
 
Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea  Planului de ocupare a funcţiilor publice 

pentru anul 2015. 
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Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Supun la 
vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanţări rambursabile 

interne/externe în vederea asigurării fondurilor necesare pre-finanţării/co-finanţării 
proiectelor de investiţii de interes local care vor fi realizate din fonduri europene. 

D-na consilier Roman: - mă interesează o întrebare la acest material, m-am uitat 
pe site la material şi am remarcat la un moment dat că erau trecute cheltuieli de 7,5 mil. lei 
pentru reabilitare la Platoul Corneşti. Întrebarea mea firească, având în vedere că investiţia 
este relativ tânără, există acolo nevoi de investiţii noi sau mergem pe reparaţii? Formularea 
nu era clară, să ştim ce şi cum. 

Dl. viceprimar Maior:  - e vorba de co-finanţarea la proiectul ce l-am câştigat, 
Extindere Platoul Corneşti. 

D-na consilier Roman: - modificat şi e trecut pe site, că nu asta scrie. 
Dl. viceprimar Maior:  - e ok, se modifică pe site dacă altceva scrie. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
 
 
Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre  privind  trecerea unui teren în suprafaţă de 37 mp din Tîrgu-

Mureş, str. Constandin Hagi Stoian f.nr., în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu-
Mureş, de la Olah Rozalia: 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre  privind  modificarea Statului de funcţii la Căminul pentru 

Persoane Vârstnice Tîrgu-Mureş: 
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 5 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre  privind  modificarea componenţei Consiliului Director al 

Asocierii dintre Municipiul Tîrgu-Mureş şi  Baschet Club Mureş: 
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 Dl. viceprimar Maior:  - intră dl. Kikeli în locul d-lui Peti. La fotbal am primit 
azi demisia d-lui Daniel Stanciu şi o să-l propun pe dl. Dan Sîmpălean ca un nou membru 
în comisie. Şi la Baschet şi la fotbal, cu amendamentul acesta, supun la vot. 

Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Peti A., Sîmpălean D.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 6 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre  privind  unele măsuri referitoare la imobilul situat în Tîrgu-

Mureş, str. Bolyai, nr. 3. 
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. Se votează comisia 

pentru negociere. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
În rog pe dl. primar să vă spună câteva cuvinte nu înainte de a vă informa că la 

blocul care a explodat s-a făcut o expertiză, expertiza de refacere ajunge la 100 mii lei, 
rămâne ca în ianuarie să întocmim un material să vedem cu ce-i putem ajuta legal pe 
domnii de acolo. Azi mi-a parvenit expertiza şi în ianuarie  vom intra cu material 

Dl. Primar Florea:  - tot mai multe lucruri de acest gen vor fi şi anume explozii, 
pentru că într-o ţară în care legea nu se respectă şi procedurile nu sunt aplicate, e numai 
chestiune de timp până se întâmplă. Oricum, o să vin cu o propunere începând cu anul 
viitor, să avem o variantă şi noi cu toate că legile ISU sunt destul de bine scrise, normele şi 
aplicările şi bunele practici nu prea se onorează. Un exemplu vă dau, deşi era prezentă 
Inspecţia în construcţii, un inspector care a venit ultimul la momentul exploziei, nu a fost în 
stare să ia o decizie, el a aşteptat să vină şeful lui. Dacă aceasta era plecat din ţară înseamnă 
că nu luam nicio decizie. Sunt o serie de scăpări ale legii şi încercăm să găsim formule prin 
hotărâri de consiliu local, cel puţin la specificul Tîrgu-Mureşului să încercăm să 
completăm. Două proprietăţi sunt asigurate, restul nu sunt asiguraţi şi aici îi rog pe domnii 
jurişti să-şi facă treaba, milostenia e una şi partea juridică e alta, nu te iartă nimeni din 
moment ce nu poţi avea o explicaţie, vă amintiţi blocul din str. Moldovei câte necazuri am 
avut, dacă nu interveneam noi cădea scara.  

Câteva consideraţii, pot spune că a fost un în care am reuşit o serie de lucruri să le 
onorăm şi vă mulţumesc, nu a fost un an prea uşor dar ne-am şi creat singuri stări de lucru 
proaste; prin  milostiveniile şi gratularea prea multă a unor indicaţii politice. Eu nu am nici 
un regret şi v-am spus atunci să nu gratulaţi pe oricine, gratulările trebuie să merite. Dacă 
tot dăm premii de consolare acolo o să ajungem. O să premiem mediocrităţile, cum s-a 
întâmplat şi se întâmplă, din păcate. Mă refer la  consiliu, consiliu a înţeles să definească 
executivul. Mă bucur că în ceasul 12 v-aţi dat seama că aceste lucruri nu mai trebuie să se 
întâmple dacă ţii la oraşul tău, să nu mai fie conflictual, să fie un oraş liber de mediocritate. 
De ce? Pentru că nu faceţi altceva decât să fiţi în consonanţă cu ce a vrut populaţia Tîrgu-
Mureşului într-un procent de 72%. Este un procent semnificativ care ne face să stăm pe 
podium că locuitorii României vor altceva.  Mă bucur că a fost această lecţie, le-am 
mulţumit târgumureşenilor, nu înseamnă că trebuie gratulaţi politicienii, efectiv populaţia  
României vrea altcvea. Vă anunţ în mod direct că voi încerca cel puţin în legile 
administraţiei să vă duc cuvântul dv., dacă este cazul, acolo unde cineva se va gâdi că într-
adevăr administraţia trebuie aşezată pe alte decizii, şi ce înseamnă descentralizare reală şi o 
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nouă reformă administrativă, este un lucru care vă cer la mulţi oameni care aveţi pasiune în 
administraţie să vă puteţi împărtăşi gândurile şi ne străduim ca în fiecare ciclu electoral să 
putem îmbunătăţi ceva. În rest, vă doresc să aveţi sărbători în tihnă. Anul acesta este un an 
de reflexie şi cred că putem fiecare prin ce facem şi modul în care ne implicăm alături de 
cetăţenii oraşului, să le demonstrăm  că într-adevăr putem fi la înălţimea unor aşteptări. Să 
ştiţi că cetăţenii nu urmăresc cu atenţie luările de poziţie narcisite şi senzaţionale dictate 
doar de o catalogare politică sau de o aşezare într-o anumită ierarhie. Vă înşelaţi. Sunt unii 
care fac chestia aceasta. Să profităm de relaţia corectă care cred că s-a instituit şi cu 
Consiliul Judeţean, îmi pare rău că prefecţii sunt schimbaţi ca şi şosetele, dar asta vor unii, 
noi nu ne-am dorit niciodată aşa ceva, dar cel puţin la nivelul discuţiilor care le-am avut cu 
Consiliul judeţean v-am promovat de urgenţă o şedinţă comună, pentru că este un moment 
în care cred că fiecare consilier local poate să-şi aducă contribuţia în ceea ce înseamnă o 
mai bună gestionare şi modalitate de a conlucra cu Consiliul Judeţean. Este vorba şi de 
interferenţe patrimoniale, s-a înţeles foarte bine că primăria nu are altă dorinţă decât să aibă 
spaţiile în proprietate şi să le pună la dispoziţie la cei care ştiu să le folosească cel mai bine, 
dar proiectele trebuie să le scrie instituţiile respective, nu să exceleze doar prin luări de 
poziţii şi prin faptul că stau uşile închise. Să ştiţi că am urmărit cu atenţie toate instituţiile 
de cultură şi nu întâmplător i-am spus Filarmonicii şi în acest an, că rolul şi locul lor este la 
primărie. Asta nu înseamnă că nu vor avea o reprezentare sau o ţinută de nivel european, de 
nivel naţional, nu numai regional. Intenţiile noastre rămân constante, o să vedeţi că va fi o 
provocare anul următor. Totodată vreau să rog toate categoriile şi liderii politici să încercaţi 
sloganul “oraş nu al conflictelor”, să fie onorat prin poziţiile publice pe care le aveţi. Nu e 
destul să declarăm, dar pe de altă parte să încurajăm tot felul de aruncări de murdărie în 
ograda Mureşului şi a judeţului Mureş. Să ştiţi că multe nu sunt doar în sfera etnicului, ci se 
apelează cu rafinament, aruncând o pată şi asupra populaţiei maghiare. Populaţia maghiară 
nu vrea conflict. Studenţii şi universităţile nu vor conflict şi atunci îi rog pe politicieni să se 
abţină. Dacă îi rugaţi şi dv.,  sau prin luări de poziţii în consiliul local sau în consiliul 
judeţean bănuiesc că va avea o greutate mai mare. Iată că s-a încheiat un ciclu cu oameni 
prezenţi la guvernare, cu partide prezente la guvernare în judeţul Mureş, nu am văzut 
nimic, nici ca oraş şi nici ca judeţ, niciun avantaj. Nu cadouri sau pomeni, ci se încheie un 
alt ciclu în care nu am văzut nici măcar proiectele începute: patinoarul, sala de sport, 
bazinul de înot. Atunci, vă rog daţi-le teme de reflexie celor care constituie arcul 
guvernamental. Nu e o ruşine să faci politică, dar parcă prea ne-am obişnuit să nu cerem 
celor care s-au dus sau au fost undeva. Am văzut raportul sau dorinţa celor care 
monumente. Le vedeţi pe casele senatorilor. Cu Ministrul culturii, uitaţi-vă ce 
monstruozităţi avem în oraş. Uitaţi-vă cum stau soclurile neonorate fiindcă nu există o 
decizie din Ministerul culturii. Eu mă bucur că aveţi un spirit civic şi eu sunt un om care-
mi place şi doresc să respect valorile, dar adevăratele valori şi nu inventând valori, pentru 
că mai mare pericol, sau să cazi în penibil, a inventa ce alţii au făcut demult, înseamnă cel 
puţin să nu te ridici la nivel de educaţie primară care trebuie să-l ai când reprezinţi o 
instituţie. Toate acestea vi le-am spus pentru că sunt provocări pentru anul viitor, vă doresc 
să continuăm partea care va fi mai detaşată şi ne dă posibilitatea să discutăm mai direct şi 
mai apropiaţi, vă mulţumesc pentru modul în care v-aţi implicat în hotărârile de consiliu 
pentru că s-a încropit o majoritate în ceea ce înseamnă oraşul pe prim plan şi voinţa 
oraşului, şi nu dictată din partide. E un lucru extraordinar de frumos pentru care vă 
mulţumesc mult şi chiar când aveţi o idee, în comisii, retrageţi, discutaţi, cereţi completarea 
unor materiale pentru că dorinţa noastră este să fie bun şi să nu creeze confuzie sau altceva. 
Mă bucur că nu am avut nici materiale atacate de Prefectură ceea ce înseamnă un lucru 
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bun, ceea ce mulţumesc şi directorilor şi secretariatului nostru şi a juriştilor. Avem câteva 
procese grele care din păcate trebuie avut grijă de ele şi vă mulţumesc că v-aţi implicat, d-
na Karacsony, pentru că unii au înţeles foarte bine că nu e de acceptat ideea să pierzi pe 
proceduri în care avocaţii din afara instituţiei noastre sunt mult mai abili. Dacă  erau ai 
noştri mai abili înseamnă că erau mai bine plătiţi, ca avocaţii din teritoriu. O să înţeleagă 
probabil, şi în acest capitol ne vom lupta ca să lăsăm posibilitatea de a atrage specialişti în 
instituţii pentru că nu poţi să lupţi cu legislaţii proaste, cu norme confuze de aplicare, mă 
bucur că nu am avut conflicte nici în retrocedări  şi nici în alte situaţii care constituie 
subiecte de circ mediatic şi tragedii juridice. 

Vă doresc Sărbători fericite, să aveţi în familii tot ce vă doriţi, oraşul este pregătit 
să vă întâmpline cu bucurie, pentru anul viitor mi-am propus şi chiar vă rog, ce am spus 
acum cu Filarmonica e un lucru care în momentul în care vor ieşi românii şi maghiarii şi 
vor cânta împreună colinde, domnule Peti, împreună pe centru, şi se va crea un spirit al 
Crăciunului, vă garantez că nu mai e un oraş al conflictelor. Dar până atunci, am spus 
cetăţeanul a făcut-o cu votul prima lecţie pe care au oferit-o cetăţenii României cu votul; o 
palmă cu votul. Dacă nu se va înţelege, va urma parul şi nu aş dori acest lucru, ca unii 
oameni politici să primească o corecţie serioasă pentru a vedea că nu-şi pot bate joc de 
orice, apropo de ce se întâmplă şi prin absenteism, prin lipsa luărilor de poziţii prin 
neimplicarea noastră, ajung mediocrităţile să facă regulile. Mi-ar place, Tîrgu-Mureşul 
fiind o interferenţă culturală, am putea să ne sprijinim unii pe ceilalţi să o arătăm mai mult 
decât se aşteaptă în alte locuri din ţară. Gândiţi-vă la acest lucru  foarte serios şi atunci o să 
vedeţi că avem o provocare pentru anul viitor  care ne va da tuturor senzaţia că suntem mai 
implicaţi în ceea ce vrem pentru viitorul nostru, ne vom lupta pentru proiecte, nu vom 
renunţa la niciunul şi încă o dată mă bucur că este o variantă de deschidere cu Consiliul 
judeţean, care recunosc că şi din cauza mea a fost ţinut, dar nu aşa de mult. 

Dl. viceprimar  Maior:  - la ora  16 vă aşteptăm la Tempo la un pahar de vin. 
Vă mulţumesc pe colaborarea avută în acest an, să aveţi sănătate şi tot ce vă doriţi. 
Vă rog să faceţi propuneri pentru preşedinte de şedinţă. 
A fost propus dl. Peti  Andrei. Supun la vot propunerea care s-a făcut. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Dl. viceprimar Peti Andrei va fi preşedintele următoarei şedinţe ordinare a 

Consiliului local. 
 

Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a Consiliului 
local se încheie. 

 
 

Dl. viceprimar Maior Claudiu – pre şedinte de şedinţă ____________ 
 
D-na Cioban Maria – Secretarul  municipiului Tîrgu-Mureş _______ 
 
 
 
 
 


